
Sitno, 29 października 2009 roku

ST - 0043/V/37/2009

Protokół Nr XXXVII/2009
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 29 października 2009 roku

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Podjęcie uchwał:

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Sitno na 2009 r.
- w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia zasad usytuowania punktów sprzedaży 
napojów alkoholowych

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Analiza oświadczeń majątkowych złożonych do 30.04.2009 r.
8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2008/2009. 
9. Sprawy różne.
10.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
11.Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 

1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Gazda Antoni
4. Juszczak Andrzej
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Janusz
9. Mazurek Jerzy
10. Monastryski Ryszard
11. Niedźwiedź Zygmunt
12. Szajnoga Marek
13. Tukiendorf Edward
14. Wrotniak Mieczysław

Radni nieobecni: 

1. Pawlicha Bogdan
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Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia obrad XXXVII Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący  powitał  Radnych  a  także  gości:  Wójta  Gminy  Pana  Kajetana 
Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią Jolantę 
Hryciuk oraz Przewodniczącego Rady Osiedla Jarosławiec Pana Marka Biłanta.     
Obrady rozpoczęły się o godz. 12°° i trwały do godz. 15³°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności  stwierdził,  że  w  obradach  sesji  uczestniczy  14  Radnych,  co  stanowi 
niezbędne quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad pytając czy są 
uwagi do tego porządku.
Pan Sekretarz poinformował o dodatkowej uchwale dotyczącej poręczenia dla LGD 
„Ziemia Zamojska”. Na ostatniej sesji była podjęta uchwała, ale w związku z tym, 
iż  jest  to  kredyt  długoterminowy,  potrzebna jest  uchwała w innej  treści.  Ponadto 
doszły dodatkowe zmiany w budżecie w kwocie 3.100,-zł za zbiorcze zestawienie 
kosztorysów na przydomowe oczyszczalnie ścieków.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są inne uwagi do porządku obrad.
Państwo Radni nie wnosili  uwag i  przyjęli  porządek z proponowanymi zmianami 
jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn,  Mieczysław Wrotniak i Antoni Gazda.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Ad. 4
Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 14 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała Nr XXXVII/223/09 Rady Gminy Sitno z dnia 29 października 2009 r. 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Sitno.
Projekt zmian przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Jolanta Hryciuk.
Pan  Andrzej  Juszczak  zwrócił  uwagę,  że  w  przekazanej  Radnym  uchwale 
brakuje jednej strony zmian.
W związku z powyższym rozdano Radnym dodatkową stronę zmian.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o dyskusję i zadawanie pytań.
Pan Jerzy Mazurek zapytał jaki jest całkowity koszt dowożenia do szkół.
Pan Wójt wyjaśnił, że w przypadku obwodu Sitna koszt ten wynosi 42.228,-zł 
natomiast w przypadku Jarosławca – 93.000,-zł.
Następnie  Państwo  Radni  przyjęli  uchwałę  w  sprawie  zmian  w  budżecie 
jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

2) Uchwała Nr XXXVII/224/09 Rady Gminy Sitno z dnia 29 października 2009 r. 
w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXXVI/219/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia 
30  września  2009  roku  w  sprawie  określenia  zasad  usytuowania  punktów 
sprzedaży napojów alkoholowych.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  zmiany  dotyczą  zapisu  o  publikacji  ww.  uchwały 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubelskiego.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

3) Uchwała Nr XXXVII/225/09 Rady Gminy Sitno z dnia 29 października 2009 r. 
w  sprawie  zmiany  gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania 
problemów alkoholowych na rok 2009.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  proponuje  się  kwotę  dodatkową  w  wys.  6.000,-zł 
przekazać na punkt żywieniowy w Kornelówce (4.000,-zł) i na wynagrodzenia 
Komisji (2.000,-zł).
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  ta  kwota  4.000,-zł  na  punkt 
żywieniowy w Kornelówce zostanie przekazana na zakup lodówki.
Pan Wójt wyjaśnił, że nie – ta kwota zostanie wydatkowana na opłaty za osoby 
korzystające z pomocy żywnościowej (3,-zł za 1 osobę).
Pan Leszek Kozak zapytał jaka jest cena koncesji na sprzedaż alkoholu.
Pan Wójt wyjaśnił, że przedstawi stawkę tych opłat na następnej sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  odnośnie  punktu  żywieniowego 
w Kornelówce, że odczucia społeczne na jego temat są różne.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  wynika  to  z  tego,  że  niektóre  osoby  nie  ujawniają 
wszystkich swoich dochodów i korzystają z tej pomocy. Jest to tym bardziej 
drażliwe gdyż większości rolników ta pomoc się nie należy.
Pan Sekretarz dodał, że można się jeszcze zgłaszać po mleko i makaron.
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Następnie Państwo Radni przyjęli Uchwałę Nr XXXVII/225/09 w głosowaniu 
jawnym przy 13 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.   

4) Uchwała Nr XXXVII/226/09 Rady Gminy Sitno z dnia 29 października 2009 r. 
w sprawie  upoważnienia  Wójta  Gminy Sitno do  udzielenia  Stowarzyszeniu 
LGD „Ziemia Zamojska” poręczenia kredytowego.
Pan Andrzej Juszczak zapytał czy uchwała z poprzedniej sesji jest nieważna.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  tamta  uchwała  zmieniała  uchwałę  budżetową. 
Ta  poprzednia  uchwała  pozostaje.  Natomiast  w  związku  z  tym,  że  kredyt 
dla  LGD  będzie  długoterminowy,  potrzebna  jest  inna  uchwała.  Środki 
z  kredytu  potrzebne  są  na  rozruch  i  będą  one  refundowane  z  Urzędu 
Marszałkowskiego.
Pan Wójt dodał, że umowę o finansowaniu LGD podpisali Wicemarszałkowie 
Województwa Lubelskiego – Pan Sobczuk i Pan Sosnowski.
Na przyszły rok na 7 gmin przypadać będzie  2,2 mln złotych.  Już obecnie 
gmina Łabunie planuje inwestycję za 300.000,-zł. 
Gmina  Sitno  jest  organizatorem  LGD  i  stąd  ciąży  na  niej  ogrom  spraw 
organizacyjnych.
Następnie Państwo Radni przyjęli uchwałę Nr XXXVII/226/09 jednogłośnie 
w głosowaniu jawnym.
Pan Sekretarz podziękował za zrozumienie i przyjęcie tej uchwały.
Pan Janusz Brzozowski zwrócił  uwagę, że ze środków LGD można byłoby 
sfinansować remont budynku na Stanisławce, w którym ukrywał się Prymas 
Wyszyński.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  będą  sprawdzane  i  spisywane  wszystkie  takie 
obiekty w terenie. Może wspólnie z gminą Skierbieszów wykona się ścieżkę 
śladami Prymasa Stefana Wyszyńskiego. 

Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno

Sprawozdanie przedstawione przez Wójta Gminy Sitno Pana dr inż. Kajetana Protasa 
dotyczyło:

1) Funkcjonowania GSW w Sitnie
2) Realizacji zadań drogowych, w tym budowy chodników
3) Realizacji oświetlenia ulicznego
4) Gospodarki wodno-ściekowej
5) Funkcjonowania OSP
6) Planowanych inwestycji na 2010 r.
7) Realizacji zadań oświatowych
8) Funkcjonowania Gospodarstwa Pomocniczego
9) Wydarzeń kulturalno-sportowych
10)Informacji i komunikatów rolniczych.
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Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 7
Sprawy różne

Pan  Janusz  Brzozowski  zapytał  o  sprawę  przyznania  funduszu  sołeckiego 
dla Jarosławca.
Pan Wójt wyjaśnił, że zgłosił uwagi do wniosków z Horyszowa – Nowej Kolonii 
i  Jarosławca.  Horyszów  –  Nowa  Kolonia  złożył  wniosek  w  sprawie  wykonania 
projektu  świetlicy  a  to  wiąże  się  z  kosztami  w  latach  następnych.  Natomiast 
w  przypadku  Jarosławca  zastrzeżenia  dotyczyły  tego,  że  planowane  inwestycje 
byłyby na gruncie, który nie jest własnością gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  odwołanie  sołectwa  Horyszów  –  Nowa 
Kolonia od odmownej decyzji Wójta, dodając że nie ma podstaw formalnych do tego, 
żeby odrzucić wniosek mieszkańców.
Pan  Janusz  Brzozowski  wyjaśnił,  że  w  przypadku  Jarosławca  zgłoszono  dwa 
wnioski. Jeden wniosek dotyczył zadań na mieniu wspólnotowym, natomiast drugi 
wniosek dotyczył zagospodarowania terenu przy Szkole. Jeżeli nie można realizować 
pierwszego wniosku to należy zrealizować wniosek drugi.
Pan Krzysztof  Seń wyjaśnił,  że  drugi  wniosek nie  spełnia  wymogów formalnych 
gdyż nie został uchwalony przez zebranie wiejskie. Ustawa o funduszu sołeckim nie 
przewiduje możliwości składania przez sołectwo dwóch wniosków.
Pan  Sekretarz  dodał,  że  jest  to  trudna  sytuacja  gdyż  w  Jarosławcu  złożono  dwa 
wnioski. Natomiast w przypadku Horyszowa – Nowej Koloni, jeżeli mieszkańcy tak 
chcą, to ich wniosek będzie rozpatrywany.
Ponadto  Pan  Sekretarz  dodał,  że  sprawdzono  archiwalne  dokumenty  dotyczące 
członków wspólnoty w Jarosławcu i wszystko jest w porządku.
Pan Marek Szajnoga zapytał  co ma zrobić wspólnota,  żeby na tym placu coś się 
działo.
Pan Sekretarz stwierdził, że wspólnota powinna wydzierżawić ten plac albo go oddać 
w użytkowanie.
Pan Szajnoga zauważył, że wcześniejszy Zarząd wspólnoty chciał wydzierżawić ten 
plac gminie. 
Pan Janusz Brzozowski dodał, że w ten sposób skłóca się mieszkańców Jarosławca.
Na ten plac wjeżdżają autobusy dowożące dzieci do szkoły. Wjazd jest bardzo wąski 
a dzieci z autobusu wysiadają prosto w błoto.
Ponadto  Pan  Brzozowski  ponowił  wniosek  w  sprawie  oświetlenia  do  Zakładu 
Rolnego  a  także  poruszył  temat  planu  z  2002  r.  dotyczącego  realizacji  dróg  za 
fundusze unijne. Z tego planu wieloletniego znikła droga w Jarosławcu.
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  jest  to  nieporozumienie,  gdyż  ta  droga  jest  dalej 
w planie. W Horyszowie Polskim wykonano tylko 500 m. drogi. Natomiast na 2010 
rok niczego jeszcze nie zaplanowano.
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Natomiast jeżeli chodzi o plac w Jarosławcu, to wspólnota musi się jakoś dogadać 
z gminą.
Pan  Janusz  Brzozowski  stwierdził,  że  droga  w  Jarosławcu  była  traktowana  jako 
całość – od Jarosławca Górnego do Młyna.
Przewodniczący Rady Gminy zgodził  się z tym, że ta droga była ujmowana jako 
całość ale dodał, że drogę w Horyszowie Polskim też się już wykonuje od wielu lat.
Pan  Sekretarz  dodał,  że  droga  w  Jarosławcu  była  dwa  razy  zgłaszana  do 
dofinansowania i dalej jest ona w rezerwie. 
Następnie Pan Sekretarz przedstawił zamierzenia inwestycyjne gminy na 2010 rok 
w  kontekście  m.in.  budowy  Orlika  w  Jarosławcu,  budowy  GOK  w  Sitnie, 
modernizacji stacji wodociągowej w Sitnie, budowy sieci wod-kan w Jarosławcu oraz 
przydomowych  oczyszczalni  ścieków.  Może  wygospodaruje  się  jakieś  środki  na 
budowę dróg. Na same wynagrodzenia w oświacie potrzeba na 2010 r. 6 mln złotych. 
Trzeba  się  zastanowić  nad  sposobem  prowadzenia  szkół,  gdyż  np.  szkoła 
w Horyszowie wcześniej kosztowała 600 tysięcy zł. a teraz kosztuje 390 tysięcy zł.
Następnie Pan Sekretarz poinformował o spotkaniu wspólnoty w Jarosławcu, które 
odbędzie się 8 listopada 2009 r.
Pan  Jerzy  Mazurek  zapytał  o  sprawę  wniosku  sołeckiego  Cześnik.  Ponadto  Pan 
Mazurek poruszył temat modernizacji remizy OSP w Cześnikach (dach), kursowania 
autobusów,  złych  godzin  funkcjonowania  oświetlenia  ulicznego  a  także  sprawę 
poprawy drogi Karp – za torem.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że wniosek sołecki Cześnik jest bez uwag. Będą wykonane 
telefony w sprawie kursowania autobusów. Być może uda się wyremontować remizę 
w Cześnikach ze środków LGD. Oświetlenie będzie korygowane. Natomiast jeżeli 
chodzi o drogę Karp – za torem, to obecnie się jej  nie poprawia, gdyż jest  pilna 
potrzeba  poprawy  dróg  na  Osiedlu  w  Jarosławcu,  które  zostały  rozkopane  przy 
układaniu  sieci  wod-kan.  W  Karpiu  będzie  realizowany  chodnik  do  samej  wagi 
buraczanej.  Napisano też pismo do GDDKiA w sprawie zatoki  autobusowej przy 
Osiedlu w Jarosławcu.
Pan Janusz Brzozowski podziękował za obiektywne wypowiedzi  w sprawie drogi 
w Jarosławcu  i  zapytał  o  sprawę  podziału  geodezyjnego dot.  południowej  strony 
chodnika.  Ponadto Pan Brzozowski  zwrócił  uwagę na dziurę  po ściętym drzewie 
w chodniku naprzeciw przejścia dla pieszych.
Pan Marek Szajnoga zwrócił się o ustawienie znaku ograniczającego tonaż do 5 ton 
na  drodze  do  Jarosławca  Kolonii  oraz  o  wykonanie  przejścia  przez  jezdnię 
naprzeciwko młyna.
Pan Aleksander Karski zwrócił się o zabranie pojemników na pety spod remizy OSP 
w Horyszowie Polskim oraz o ustawienie znaków ograniczenia prędkości do 30km/h 
na drodze do Wólki Horyszowskiej.
Pan Jerzy Mazurek zwrócił uwagę, że niektórzy mieszkańcy zaorują drogi wysypane 
kamieniem czy tłuczniem. Należałoby dla przykładu ukarać pewne osoby.
Pan  Zygmunt  Niedźwiedź  zwrócił  się  o  2  wywrotki  kamienia  na  drogę 
do P. Praczuka w kierunku południowym.
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Pan  Sekretarz  poinformował,  że  zaległości  dotyczące  tłucznia  wynoszą  ponad 
40.000,-zł.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zwrócił  się  o  naprawę  oświetlenia  ulicznego 
w Horyszowie Polskim – kierunek Wólka.
Pan Ryszard Monastyrski zwrócił uwagę, że dalej część mieszkańców nie ma umów 
na wywóz śmieci.
Pan  Janusz  Brzozowski  zgłosił  wniosek  formalny,  by  powołać  komisję,  która 
sprawdzi umowy na wywóz śmieci.
Następnie  Pan  Wójt  poinformował,  że  gmina  wygrała  sprawę  sądową z  Agencją 
Nieruchomości Rolnych w sprawie dwóch działek w Jarosławcu. Gminie pozostaną 
te  działki  a  do tego otrzyma zwrot  kosztów sądowych oraz zwrot  kosztów radcy 
prawnego.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  powrócił  do  sprawy  odwołania 
mieszkańców Horyszowa Polskiego pytając, kto z Radnych jest za podtrzymaniem 
wniosku sołeckiego mieszkańców w sprawie wykonania projektu świetlicy.
Państwo Radni podtrzymali ww. wniosek w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, 
0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.

Ad. 8
Analiza oświadczeń majątkowych złożonych do 30.04.2009 r.

  
        W  punkcie  tym  Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  informację 
dot.  analizy  oświadczeń  majątkowych  dokonanej  przez  Przewodniczącego 
jak i Urząd Skarbowy w Zamościu (pismo z Urzędu Skarbowego w załączeniu).

Ad. 9
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2008/2009

Informację przedstawił Wójt Gminy Sitno Pan Kajetan Protas.
Pan Sekretarz dodał, że na wynagrodzenia w oświacie potrzeba 6 mln zł. Nauczyciel 
ma osiągać średnią wynagrodzenia a jak nie to gmina będzie musiała mu wypłacić 
nagrodę.
Następnie Pan Sekretarz przekazał Komisji Oświaty wyniki nauczania w szkołach z 
terenu gminy.
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Ad. 10
Przyjęcie Protokołu z poprzedniej sesji

         Protokół Nr XXXVI/2009 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie 
obrad sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tym 
Protokołem i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. protokół w głosowaniu jawnym przy 
13 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.

Ad. 11
Zamknięcie obrad sesji

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 
gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Pan  Sekretarz  poinformował,  że  prowizorium  budżetowe  zostanie  przedstawione 
Radzie Gminy na sesji 13 listopada 2009 r.
Pan  Wójt  dodał,  że  przy  ustalaniu  prowizorium  przyjęto  stawki  podatków 
na poziomie obecnego roku.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował:   
Inspektor ds. Samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                  Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf


